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KLU § 178 Dnr KS 2020/1122-100 

Revidering av Placeringspolicy för Arvika kommuns 
pensionsmedel 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige fastställer föreslagna 

revideringar av Placeringspolicy för Arvika kommuns pensionsmedel. 

Sammanfattning 

Kommunallagen anger i 11 kapitlet §2–§4 att kommuner ska förvalta sina 

medel på ett sådant sätt att krav på god avkastning och betryggande säkerhet 

kan tillgodoses. Fullmäktige ska besluta om riktlinjer för 

medelsförvaltningen samt besluta om riktlinjer för förvaltningen av medel 

avsatta för pensionsförpliktelser. I riktlinjerna ska det anges hur medlen ska 

förvaltas. Tillåten risk vid placering av medlen ska då fastställas. Det ska 

också anges hur uppföljning och kontroll av förvaltningen ska ske. 

  

Placeringspolicy för Arvika kommuns pensionsmedel 

Placeringspolicy för Arvika kommuns pensionsmedel ersätter tidigare beslut 

om placeringspolicy fastställd av kommunfullmäktige 27 oktober 2014, 

§226. 

 

Placeringspolicyn har ändrats med hänsyn till förändrade förhållande på de 

finansiella marknaderna, reviderade riskbedömningar samt med hänsyn till 

ansvarsfulla placeringar avseende miljö, hållbarhet, socialt ansvar och god 

etik. 

 

Arvika kommun har beslutat avsätta medel för tryggande av kommunens 

framtida pensionsförpliktelser. Avsättningen sker till en så kallad ”Intern 

pensionsfond”. 

 

Det övergripande målet för pensionsmedelsförvaltningen är att långsiktigt 

minska de likviditets- och resultatmässiga påfrestningarna av framtida 

pensionsförpliktelser. För att möta detta åtagande är den övergripande 

målsättningen att på ett effektivt sätt ta tillvara på tillväxten på de globala 

finansiella marknaderna. Verksamheten ska bedrivas på ett betryggande sätt i 

enlighet med internationella konventioner och gällande lagstiftning. 

Förvaltning av pensionskapitalet ska bedrivas med hänsyn till ansvarsfulla 

placeringar avseende miljö, hållbarhet, socialt ansvar och god etik. 

Beslutsunderlag 

Ekonomistabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020 

Placeringspolicy för Arvika kommuns pensionsmedel 
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KLU § 179 Dnr KS 2020/1121-100 

Revidering av Riktlinjer för medelsplacering och 
finansiering 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige fastställer föreslagna revideringar av Riktlinjer för 

medelsplacering och finansiering samt att riktlinjerna ersätts med 

Finanspolicy för Arvika kommunkoncern. 

Sammanfattning 

Kommunallagen anger i 11 kapitlet §2–§4 att kommuner ska förvalta sina 

medel på ett sådant sätt att krav på god avkastning och betryggande säkerhet 

kan tillgodoses. Fullmäktige ska besluta om riktlinjer för 

medelsförvaltningen samt besluta om riktlinjer för förvaltningen av medel 

avsatta för pensionsförpliktelser. I riktlinjerna ska det anges hur medlen ska 

förvaltas. Tillåten risk vid placering av medlen ska då fastställas. Det ska 

också anges hur uppföljning och kontroll av förvaltningen ska ske. 

 

Finanspolicy för Arvika kommunkoncern 

Finanspolicy för Arvika kommunkoncern ersätter Riktlinjer för 

medelsplacering och finansiering senast ändrat av kommunfullmäktige den 

14 december 2009, § 289. Finanspolicyn har reviderats med hänsyn till 

förändrade förhållanden inom kommunkoncernen samt till utvecklingen på 

de finansiella marknaderna. 

  

Syftet med finanspolicyn är att ange ramar och riktlinjer för hur 

finansverksamheten inom Arvika kommun och kommunens bolag skall 

bedrivas. Med finansverksamhet avses likviditetsförvaltning och 

finansiering/upplåning samt kommunal borgen och borgensavgifter. 

 

Finansverksamhetens mål är att: 

- Säkerställa kommunkoncernens betalningsförmåga på kort och lång sikt 

- Inom finanspolicyns ramar och inom fastställda riskbegränsningar ge 

likviditetsförvaltningen en så god avkastning som möjligt och därvid uppnå 

bästa möjliga finansnetto för kommunkoncernen. 

- Inom finanspolicyns ramar och fastställda riskbegränsningar sträva efter att 

kapitalanskaffning och kapitalanvändning blir effektiv och sker till en så låg 

kostnad som möjligt. 

- Finansverksamheten ska genomföras på ett säkert och effektivt sätt utan 

spekulativa inslag och så att en betryggande säkerhet alltid upprätthålls. 

- Inom finanspolicyns ramar och riktlinjer minimera kommunkoncernens 

räntekostnader. 

- Säkerställa att finansverksamheten bedrivs med en god intern kontroll. 
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KLU § 179 forts. 

Beslutsunderlag 

Ekonomistabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020  

Finanspolicy för Arvika kommunkoncern 
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KLU § 180 Dnr KS 2020/1107 

Ändring av taxa för prövning och tillsyn inom 
miljöbalkens område 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunfullmäktige antar med stöd av 27 kap 1 § 2 st miljöbalken 

(1998:808) bilagt förslag till taxa för Arvika kommuns tillsyn och prövning 

inom miljöbalkens område att gälla från och med den 1 januari 2021. 

Sammanfattning 

Vissa förslag till revideringar har gjorts i den taxa för prövning och tillsyn 

som beslutades av Kommunfullmäktige i Arvika kommun i december 2019. 

 

Sveriges Kommuner och Landsting (SKL, numera SKR) tog år 2018 fram ett 

underlag för en behovsprövad taxa för kommunerna och den mallen 

användes vid en större ändring av taxebestämmelserna och taxebilagorna i 

Arvika kommun år 2019. 

 

Orsakerna till förslag om revidering är att taxebestämmelserna i vissa fall 

inte var tillfredsställande tydliga. Justering har också gjorts så att 

anläggningar som innehåller flera verksamheter kommer att få lägre total 

avgift. Vissa laghänvisningar är inaktuella då avfallsförordningen har ändrats 

från den 1 augusti 2020. Vid ytterligare en genomgång av 

taxebestämmelserna som gjorts av miljöstaben konstaterades att resultatet av 

de föreslagna avgifterna slår felaktigt för de små fastighetsägarna. 

 

Förslag till revidering av taxebestämmelserna för prövning och tillsyn inom 

miljöbalkens område togs upp i Myndighetsnämnden i oktober, MN § 138 

och november 2020, MN § 152. 

Beslutsunderlag 

Myndighetsstabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020 

Förslag till taxebestämmelser för prövning och tillsyn enligt miljöbalkens 

område 

Taxebilaga 1, händelsestyrda ärenden 

Taxebilaga 2, fast årlig avgift 

Taxebilaga 3, timavgift - efterskottsbetalning 

Beslutet skickas till 

Myndighetsnämnden i Arvika kommun 
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KLU § 181 Dnr KS 2020/892-009 

Motion om att flytta Fågelmannen 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att Fågelmannen 

är en platsspecifik konstnärlig gestaltning för torget i Arvika. Verket är 

utformat för platsen och bör inte flyttas till annan plats. Fågelmannen är idag 

en självklar del av torget för många Arvikabor och besökare. 

 

Motionen avslås. 

Sammanfattning 

Susanne Engstad Clarke (KD) föreslår i en motion att Arvika kommun 

retirerar Fågelmannen från Arvikas torg till Friluftsmuseet Sågudden, Västra 

Värmlands Fornminnesförening. 

Beslutsunderlag 

Susanne Engstad Clake (KD) motion den 27 september 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 28 september 2020, § 166 

Mått Fågelmannen Torget storlek 

AN Dec 1985 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 11 november 2020 

Bedömning 

Fågelmannen är en platsspecifik konstnärlig gestaltning av en större yta på 

Arvikas torg. Bronsskulpturen ligger på en sockel och omgärdas av sittytor 

och brunnskar för vatten i granit som är en del av konstnären Liss Erikssons 

gestaltning av torget. Fågelmannen och den gestaltade platsen på torget 

mäter totalt 304m2 (26.40X11.50m) av torgets totala yta 3700m2 

(58,35X63,40m). 

 

Bakgrund 

1959 fick Liss Eriksson uppdrag av Arvika kommun att gestalta platsen. 

Arbetet skedde i nära samverkan med stadsarkitekt Werner Gjerming. Liss 

arbetade med Fågelmannen från 1940-talet. Fågelmannen invigdes på 

Arvikas torg 1971. Liss Eriksson (1919-2000) var son till arvikabon och 

skulptören Christian Eriksson. Liss vistades ofta i Arvika. Liss Erikssons 

dotter Ann Eriksson har i sin senaste bok, Den rör mitt hjärta, Sigma förlag 

2020, beskrivit många av de offentliga verk runt om i Sverige som Liss 

Eriksson skapat. Om Fågelmannen på torget i Arvika beskriver hon hur 

Arvika kommun gav i uppdrag till Liss att skapa en skulptur till torget, i 

uppdraget ingick också att utforma platsen på torget. 
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KLU § 181 forts. 

 

Ann Eriksson citerar Liss egna anteckningar om verket: 

Att betrakta torget och gå i skogen. I landskapets fördelning mellan höjder 

och djup tycker jag mig finna formuleringen till min torgfigur. 

Kroppens byggnad- bräckligheten och ändå styrkan- elasticiteten Tänker på 

Kristusgestalten i Michelangelos La pieta Rondanini. Töjning, fjädring - ja 

som en fjäder- det finns hela tiden ett växelspel mellan det som bär och det 

som tynger ner. 

-att figuren skall vara lätt- en spänstig fjäder mot tyngden i stenmassorna. 

Den gudomliga lättheten. Hand som strålar av sol. Hand som en skål-

framåtsträckt. Bålen kantställd-platt. Lemmarna tunna – men i flak som går 

in mot djupet. Likaså huvudet. Stora sammanfattande förenklingar. Långa 

distanser. Bergen. Angående brunnskaren – inför rundningen. Stenarna i 

bergsbäcken. 

 

Arvika kommuns arbete med offentlig konst idag 

Arvika kommun deltar i arbete kring offentlig konst tillsammans med flera 

värmländska kommuner i samverkan med Region Värmland och Statens 

Konstråd. Arbetet sker utifrån det nya politikområdet som rör Gestaltad 

livsmiljö. (Prop. 2017/18:110) 

 

Sveriges regering presenterade våren 2018 en samlad politik för det som 

kallas gestaltade livsmiljöer. Beslut om politikområdets mål fattades därefter 

av en enhällig riksdag. Enkelt kan det beskrivas som en helhetssyn på 

utformningen av våra livsmiljöer; platserna där vi bor, arbetar och lever våra 

liv. Att arkitektur, form, design, konst och kulturmiljö ska stärka varandra 

för att hantera de samhällsutmaningar vi står inför och tillsammans bidra till 

ett hållbart, jämlikt och mindre segregerat samhälle. 

 

Arvika kommun arbetar för stärkt kunskapsutveckling och 

verksamhetsövergripande arbetssätt vad gäller offentlig konst och gestaltning 

av gemensamma miljöer. Ett case som ett led i detta är uppdraget om ny 

konstnärlig gestaltning av del av torget. Arvika Fastighes AB har byggt en 

ny fastighet vid torget och Arvika kommun iordningställer och kompletterar 

markytan på och vid torget. I samband med detta har Kultur och Fritid 

uppdrag att driva och samordna en konstnärlig gestaltning. 

 

Upphandling är påbörjad där intresseanmälningar (nationell utlysning) 

inkommit från verksamma konstnärer där tre nu valts ut (av referensgrupp) 

för vidare skissuppdrag. Målet är att ett nytt platsspecifikt konstverk invigs 

på angiven plats på torgets nordvästra del under hösten/tidig vinter 

2021. Kraven i upphandlingen är tydliga. Konstnären som får uppdraget skall 

skapa ett konstverk som förhåller sig till torgets historia och till  
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KLU § 181 forts. 

 

Fågelmannen. Torget är en central offentlig mötesplats. För Arvika kommun 

är det av värde att platsen utvecklas och präglas av offentlig konst. 
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KLU § 182 Dnr KS 2020/850-009 

Motion om parfymfritt i Arvika kommuns lokaler och i 
lokalvården 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet återremitterar ärendet till förvaltningen med 

uppdrag att utreda eventuella kostnader för att bifalla motionen. 

Sammanfattning 

Anton Sjöstedt (L) yrkar i sin motion att Arvika kommun ska införa 

parfymförbud i sina lokaler samt att Arvika kommun ska utföra parfymfri 

lokalvård med undantag för specialprodukter. Anledningen till detta är enligt 

Anton Sjöstedt (L) att forskning visar att allergier mot parfymer och starka 

dofter ökat de senaste 20 åren. Genom att införa parfymfria lokaler visar man 

respekt och hänsyn till allergiker. 

Beslutsunderlag 

Anton Sjöstedts (L) motion om parfymfria lokaler den 14 september 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 28 september 2020, § 164 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 14 oktober 2020 

Bedömning 

Allergier av olika slag är idag vanligt förekommande. 2016 införde Arvika 

kommun ”Giftfri Förskola ”. I samband med detta införde Arvika Fastighets 

AB lokalvård med parfymfria produkter. Idag är 95 % av produkterna 

parfymfria. Övriga 5 % utförs av produkter som används vid enstaka 

tillfällen för att få bort dålig lukt på toaletter. Kemserien som används vid 

rengöring av lokaler är tillverkad av spillprodukter av bland annat rödbeta 

och majs och är 100 % biologiskt nedbrytbart. 

  

Inom vård och omsorg är parfym eller andra starka dofter inte tillåtna. Även 

inom förskolan uppmanas personalen att inte använda parfym. En checklista 

är framtagen för att komma tillrätta med problem med dåligt inomhusklimat. 

På denna checklista finns punkter som hänvisar just till starka dofter från t ex 

parfym eller liknande. 

Yrkande 

Gösta Frödin (L), Kristina Bengtsson Nilsson (M), Mona Smedman (C) och 

Alina Koltsova (MP) yrkar på att motionen bifalls. 

 

Henrik Axelsson (S) yrkar på återremiss för ytterligare beredning. 
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KLU §182 forts. 

 

Propositionsordning 
Ordförande ställer frågan om både yrkande kan tillmötesgå genom att 

motionen återremitteras med ett uppdrag om att utreda eventuella kostnader 

för att bifalla motionen. 

 

Utskottet enas om att återremittera ärendet med föreslaget uppdrag till 

förvaltningen. 
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KLU § 183 Dnr KS 2020/783-009 

Motion om att tillsätta en utredning för att se över 
möjligheterna att införa servicepunkter på landsbygden 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen föreslår Kommunfullmäktige konstatera att ett kommunalt 

serviceprogram för landsbygden är under framtagande där kommunala mål 

för service på landsbygden formuleras. 

 

Motionen anses därmed besvarad. 

Sammanfattning 

Anders Bergsfjord (C) yrkar i sin motion att det tillsätts en utredning för att 

se över möjligheterna att införa servicepunkter på landsbygden. Anledning 

till detta är att den kommunala servicen är centrerad till centralorten vilket 

innebär svårigheter för medborgare och företagare som verkar på 

landsbygden. Genom att etablera servicepunkter kan en del av den 

kommunala servicen återföras till landsbygden. 

  

På servicepunkterna önskar Anders Bergfjord att tjänstepersoner från 

kommunen ska finnas under vissa tider för att erbjuda rådgivning, 

vägledning och administrativa uppgifter. Servicepunkterna skulle även kunna 

utökas till marknadsföring och turistinformation. Servicepunkterna skulle 

kunna inrättas i befintliga lokaler som kommunen har tillgång till och 

platserna utmärkes genom skylthänvisning. Genom servicepunkterna skulle 

kommunens tjänster erbjudas till alla boende i kommunen vilket skulle skapa 

en känsla av att kommunen bryr sig. Servicepunkterna skulle även bidra till 

att förbättra kommunens placering på Svenskt Näringslivs ranking av 

företagsklimatet. 

Beslutsunderlag 

Anders Bergfjord (C) motion om servicepunkter den 24 augusti 2020 

Kommunfullmäktiges protokoll den 31 augusti 2020, § 141 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 7 oktober 2020 

Bedömning 

Tillgången till service på landsbygden har förändrats över tid. Idag är mycket 

av servicen förlagd till den lokala handlaren. I kommunen finns en god 

tillgång av livsmedelsbutiker på landsbygden och därmed även service då 

butikerna tillhandahåller service av annat slag som t ex paketutlämning, är 

ombud för apotek och systembolag mm. Ett arbete pågår med att ta fram ett 

Serviceprogram för Arvika kommun med utgångspunkt i det Regionala 

Serviceprogrammet som Region Värmland numera ansvarar för.  
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KLU § 183 forts. 

 

Målgrupper för det Regionala Serviceprogrammet är boende, företagare, 

föreningar och besökande. Serviceprogrammet beskriver områden som 

inkluderas i den kommersiella servicen samt de kommunala mål som finns 

för service på landsbygden. 
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KLU § 184 Dnr KS 2020/1116-106 

Avsiktsförklaring om samverkan Arvika kommun, Eda 
kommun och Karlstads universitet 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen beslutar att avsiktsförklaring om samverkan mellan 

Arvika kommun, Eda kommun och Karlstads universitet godkänns. 

Sammanfattning 

Arvika kommun, Eda kommun och Karlstads universitet har gemensamt tagit 

fram till en avsiktsförklaring om samverkan. Samverkan kan omfatta 

forskning, utbildning, innovation och kompetensförsörjning inom 

universitetets vetenskapsområden. Syftet är att säkerställa och planera 

samverkansarbetet mellan parterna. Parterna har sedan tidigare en lång 

erfarenhet av samverkan inom olika verksamhetsområden och att ingå 

avsiktsförklaringen tydliggör viljan och strukturerar arbetet. 

  

Att ta fram en avsiktsförklaring har funnits med i den handlingsplan som 

parterna tidigare formulerat utifrån en gemensam process där möjliga 

samverkansformer identifierades. Handlingsplanen kommer ses över och 

sträcker sig en bit in i 2021. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020 

Avsiktsförklaring om samverkan 

Handlingsplan 

Bedömning 

En övergripande struktur finns framtagen med tydlig ansvarsfördelning 

mellan parterna och avsiktsförklaringen anger att det inte finns ekonomiska 

åtaganden i avsiktsförklaringen. Eventuella åtaganden från parterna av 

ekonomisk karaktär kommer anges i handlingsplanen. Planen ska gälla från 1 

januari 2021 och fram till och med 2025 
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KLU § 185 Dnr KS 2020/1056-106 

Samverkan med Årjängs kommun om 
dataskyddsombud 

Utskottets förslag till Kommunstyrelsen 

Kommunstyrelsen godkänner förslag till avtal med Årjängs kommun 

gällande samverkan om dataskyddsombud. 

Sammanfattning 

Årjängs kommun och Arvika kommun föreslås inleda ett samarbete om en 

tjänst som dataskyddsombud. Syftet med samverkan om dataskyddsombud 

är att kunna upprätthålla kompetens inom området i båda kommunerna samt 

att säkerställa kvaliteten i dataskyddsarbetet. Eda kommun har sedan tidigare 

motsvarande avtal med Årjängs kommun. Tjänsten är koncernövergripande 

och avser både förvaltning och bolag. Varje nämnd och bolagsstyrelse i 

Arvika behöver fatta nya beslut med anledning av förändringen. Arvika 

kommun har en ambition att ingå avtal om samverkan med andra kommuner 

för att långsiktigt säkra kvalitet och rättssäkerhet. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 12 november 2020 

Förslag till samverkansavtal 

  

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 16 (30) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunstyrelsen 2020-12-07  

 Kommunledningsutskottet   

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KLU § 186 Dnr KS 2020/1103-252 

Köp av Parken 9, Parkhallen 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att återremittera ärendet för ytterligare 

utredning och med särskilt uppdrag om att oppositionen i 

Kommunledningsutskottet skall få en djupare genomgång av ärendet innan 

det blir föremål för ytterligare politiskt behandling. 

Sammanfattning 

I mitten av 1970-talet fanns en kommitté, som då hade uppdraget att utreda 

förslag till nybyggnad av en anläggning i Folkets Park. Syftet var att erbjuda 

arvikabor och besökare en dansrotunda för åretruntbruk. Kommittén 

förankrade sina idéer hos kommunstyrelse, kulturnämnd, fritidsnämnd, 

kommittén för utredning av samlingslokaler i kommunen, kyrkoråd, Folkets 

Husföreningar mfl att arbeta i denna riktning. 

 

Föreningen Folkets Park u.p.a Arvika har genom beslut i 

kommunfullmäktige 1981-01-26 § 6 samt 1982-01-25 § 15 beviljats 

kommunal borgen för om- och tillbyggnad av samlingslokaler i Folkets Park 

i Arvika. Arvika kommuns borgensåtagande uppgick till 2 689 717 kronor 

enligt senaste engagemangsbesked från Handelsbanken Stadshypotek 

AB, 2020-08-31. Arvika kommun innehar 18 andelar i föreningen Folkets 

Park. 

 

2016 gjordes en avstyckning från Parken 1 och Parken 9 skapades. Ägare av 

de två fastigheterna har sedan 1930 varit föreningen Folkets Park u.p.a 

Arvika. Fastigheten Parken 9 är 8500 kvm. På fastigheten finns byggnad som 

består av samlingslokaler inkl kök och förråd. Förrådet har tidigare använts 

av förskoleverksamhet som numera är avvecklad. Ett servitut belastar 

fastigheten Parken 9 till förmån för Parken 1, vilket innebär en in och utfart 

över fastigheten. Fastigheterna omfattas av detaljplan med bestämmelsen Rf, 

folkpark. 

 

På grund av rådande läge med minskade intäkter har Föreningen Folkets 

Park u.p.a Arvika hamnat i ett ekonomiskt läge där föreningen trots det årliga 

driftbidraget från Arvika kommun inte har täckning för löpande kostnader 

och behov av underhåll. Fastigheten är i behov av större underhållsåtgärder 

och allmän upprustning. Föreningen Folkets Park beslöt den 25 augusti 2020 

att överlåta fastigheten Parken 9 och de lån som följer till Arvika 

kommun. Därför köper Arvika kommun fastigheten Parken 9, för 1 (EN) 

krona av Föreningen Folkets Park u.p.a Arvika och samtidigt avslutas 

borgensåtagandet beskrivet enligt ovan.  
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KLU § 186 forts. 

 

Arvika kommun ombesörjer delning av abonnemang för VA och el för de två 

fastigheterna samt står för kostnaderna för detta. Arvika kommun avser att i 

samband med förvärvet lösa lånet hos Handelsbanken, Stadshypotek 

AB, motsvarande 2 689 717 kronor egenskap av borgenär såsom för egen 

skuld.  

 

Föreningen Folkets Park beslöt den 25 augusti 2020 att överlåta fastigheten 

Parken 9 och de lån som följer till Arvika kommun. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020 

Karta över fastigheten Parken 9 den 26 november 2020 

Förslag till köpekontrakt den 26 november 2020 

Yrkande 

Kristina Bengtsson Nilsson (M), Mona Smedman (C) och Gösta Frödin (L) 

yrkar på att ärendet återremitteras. 

  

 



 

 

Sammanträdesprotokoll 18 (30) 

Sammanträdesdatum  

 Kommunstyrelsen 2020-12-07  

 Kommunledningsutskottet   

 

 

Justerandes sign   Utdragsbestyrkande 
    

 

 

KLU § 187 Dnr KS 2020/178-805 

Föreningen Folkets Park Arvika 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet ser inte att föreningen Folkets Park Arvika utifrån 

de från föreningen inlämnade underlagen och uppgifterna är i behov av 

ytterligare verksamhetsbidrag 2020 varför ansökan avslås. 

Sammanfattning 

Föreningen Arvika Folkets Park ansökte om kommunalt verksamhetsbidrag 

på 800 000 kr för kulturföreningar under våren 2020. Bidraget skulle enligt 

beslut i Kommunledningsutskottet (Dnr: KS2020/178-805, KLU§ 78) delas 

upp i två omgångar med särskilt beslut inför andra utbetalningen. Föreningen 

har inkommit med underlag och ansöker om att få del två av bidraget 

400 000 kr för att klara driftskostnaderna under resterande del av 2020 samt 

säkerställa en omställning och omstart av verksamhet i enbart uteparken. 

Beslutsunderlag 

Underlag med uppgifter om skattade driftskostnader, intäkter 2020 från 

föreningen Folkets Park Arvika. 

Förvaltningens tjänstemannaskrivelse den 25 november 2020. 

Bedömning 

Föreningen Folkets Park har inkommit med ytterligare handlingar inför en 

prövning av del två av verksamhetsbidraget som Kommunledningsutskottet 

tog beslut om i april 2020. För att föreningen ska kunna bedriva verksamhet i 

uteparken framöver finns ett behov av vissa åtgärder. Om fastigheten 

Parkhallen övergår till kommunen innebär det att det inte finns tillgång till 

toaletter för besökare till uteparken eftersom man nyttjat Parkhallens 

toaletter. Fyra toaletter och en handikapptoalett behöver därför 

iordningställas. Scenen/dansbanan i uteparken är inte anpassad för dagens 

krav från band som spelar och den behövs byggas om för att kunna användas 

för utomhusdanser osv. Föreningen inväntar aktuella offerter och utifrån 

indikationer från föreningen finns behov av ca 850 000 kr för del av 

åtgärderna. Föreningen behöver ha en budget för att klara löpande 

driftskostnader för uteparken vid omställningen och omstarten 2021. 

  

Uppskattade intäkter 2020   1 186 000 kr 

Uppskattade kostnader 2020 - 1 503 000 kr* 

*Inklusive skattade kostnader för fjärrvärme, el etc för december 2020, 

fakturor för detta kommer i januari 2021. 
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KLU § 187 forts. 

 

Kapital per 23 nov 2020   1 332 561 kr 

Behov omställning uteparken ca - 850 000 kr 

  

Sammanställningen av uppgifterna som inkommit från föreningen över 

intäkter, kostnader, behov av åtgärder för omställning och omstart av 

verksamhet i uteparken under 2021 har föreningen ca 165 000 kr till drift 

2021. Bedömningen är att föreningen med de åtgärder som man planerar och 

de återstående egna medlen därmed bör ha förutsättningar för omställning 

och omstart. 

Beslutet skickas till 

Bitr. kommundirektören 

Kultur- och fritidschefen 

Marika Jakobsson, ordf föreningen Arvika Folkets Park 
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KLU § 188 Dnr KS 2020/821-210 

Planuppdrag Västra Sund 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att: 

1) Upprätta detaljplan/er för Västra Sund enligt bifogat PM 

2) Avsluta ärendena KS 2016/1371-214 och KS 2016/126-214 

Sammanfattning 

Planbeskedsbegäran har inkommit på initiativ från 

samhällsbyggnadsavdelningen efter diskussioner med bygglovsenheten som 

har högt tryck på bygglovsförfrågningar i området, samt att TIVAB har 

byggt ut kommunalt vatten- och avlopp i området. Därför ser man en fördel 

att planlägga området, planläggningen syftar till att ge möjlighet till 

utveckling och komplettering av bostadsbebyggelsen i Västra Sund baserat 

på områdets förutsättningar och karaktär. 

 

Samhällsbyggnad har redan två planuppdrag, KS 2016/1371-214 och KS 

2016/126-214, inom området, men i och med detta planbesked avslutas dem 

uppdragen och ett helhetsgrepp tas för hela området. Hur många detaljplaner 

som området kommer delas upp i är inte bestämt ännu, en eller flera. 

 

Planläggningen är förenlig med gällande översiktsplan, Översiktsplan 2007, 

vilken vann laga kraft år 2008 samt den Fördjupade översiktsplanen för 

Kinna/Västra Sund, som vann laga kraft år 2013. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 24 november 2020 

Kommunledningsstabens PM – förutsättningar för detaljplaner för Västra 

Sund den 25 november 2020 

Beslutet skickas till 

Samhällsbyggnadschef 

Planarkitekt 
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KLU § 189 Dnr KS 2020/652-880 

Region Värmland, dnr  KBN/200059 - Regional 
Biblioteksplan 2021-2024 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att fastställa det framtagna förslaget till 

remissvar för Arvika kommun gällande Regional Biblioteksplan 2021-2024. 

Sammanfattning 

Arvika kommun har fått möjlighet att yttra sig gällande biblioteksplan för 

Region Värmland. Planen är ett strategiskt styrdokument som fastställs av 

Kultur- och bildningsnämnden, Region Värmland och styrande för 

biblioteksverksamheter inom organisationen Region Värmland. Planen är 

vägledande för kommunala biblioteksplaner. Den regionala biblioteksplanen 

omfattar de biblioteksverksamheter som Region Värmland är huvudman för 

inte styrande för Arvika kommun. 

Beslutsunderlag 

Regional Biblioteksplan 2021-2024 

Förvaltningens tjänstemannaskrivelse den 26 oktober 2020 

Bedömning 

Kultur- och fritid har sammanställt ett antal synpunkter enligt följande som 

föreslås som kommunens yttrande: 

Som en del i planens syfte anges att ”tydliggöra de olika 

biblioteksverksamheternas roll, uppdrag och verksamheter.” 

  

Här är ett förtydligande önskvärt. I planen framgår inte tydligt de olika 

verksamheternas roller. 

  

Vad gäller regionen och kommunen skulle en tydligare beskrivning av 

Region Värmland och folkbibliotekens roller och uppdrag gentemot varandra 

vara önskvärt. Som planen är upplagd är det svårt att utläsa samarbetet 

mellan Region Värmland och folkbiblioteken. 

  

”Den regionala rollen innebär att arbeta strategiskt och samordnande. 

Avdelningen ska initiera, forma, stödja och leda utvecklingsinsatser och 

projekt i samverkan med andra för att stärka respektive konst- och 

kulturområde.” 

  

Även här önskas en särskild del som beskriver hur avdelningen för 

kulturutveckling avser att samverka med folkbiblioteken. För att vara tydlig 

som regional biblioteksplan bör just samarbetet med biblioteken skiljas ut. 
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KLU § 189 forts. 

 

Särskilt då folkbibliotek i länet anges i planen som primär målgrupp för den 

regionala biblioteksverksamheten. 

  

Beskrivningen av Bibliotek Värmland som ett samarbete inom medie- och 

informationsförsörjning anser vi är för snäv. 

  

Samarbetet innehåller fler delar såsom erfarenhetsutbyte och 

kompetensensförsörjning. Här vore det också lämpligt om Regionens del i 

Bibliotek Värmland nämndes. En utvecklande del som beskriver på vilket 

sätt avdelningen för kulturutveckling kan bidra till Bibliotek Värmlands 

utveckling och stödja likvärdig biblioteksservice är önskvärd. 

  

Utmaningen att ”revidera bilden av bibliotek både hos lokala, regionala och 

nationella aktörer och inte minst hos människor i Värmland som idag inte 

vänder sig till biblioteken för tillförlitlig information” önskar vi 

omformuleras. 

  

Detta för att mycket tyder på att folkbiblioteket har en stark ställning i 

samhället då det kommer till trovärdighet. 

Beslutet skickas till 

Bitr. kommundirektören 

Kultur- och fritidschefen 

Bibliotekschefen 
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KLU § 190 Dnr KS 2020/1115-140 

Interregprojekt Sverige- Norge finansiering av projekt 
Smart SOL 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beviljar totalt 200 tkr till Interreg-projektet Smart 

SOL i Norden varav 80 tkr anvisas 2021 och 120 tkr 2022 av 

tillväxtskapande åtgärder 229. 

Sammanfattning 

Arvika kommun är huvudprojektägare på svensk sida för Interreg-projektet 

Ecoinside2. Projektet löper ut vid halvårsskiftet 2021 och nu visar delar av 

parterna på både norsk och svensk sida ett intresse av att fortsätta samverkan 

från hösten 2021 och ett år framåt. Samtidigt tänker parterna framåt med 

tankar kring ett nytt åtagande i nästa programperiod. Erfarenheter och 

utvärdering av tidigare projekt har överträffat målsättningarna och 

aktiviteterna i Glava Energy Center visar också på framgångar kopplat till 

innovativa processer kring solenergi mm. 

  

Visionen i det nya projektet är att etablera en nordisk plattform inom sol och 

energisystem med bas i Inre Skandinavien. Partnerskapet vill industrialisera 

bärkraftiga lösningar inom solenergi och ekosystem för export och i detta 

stötta små och medelstora företag mot en större marknad. 

  

Norsk projektägare är Solenergiklustret, Kunskapsbyn Lilleström. Svensk 

projektägare är Glava Energy Center med Arvika kommun som juridiskt 

ansvarig. I övrigt finns partners både på norsk och svensk sida. 

  

Arvika kommuns andel av finansieringen uppgår till 200 tkr fördelat på 80 

tkr 2021 och 120 tkr 2022. På norsk sida omsluter projektet 2,1 mnkr NOK 

och på svensk sida 2,9 mnkr SEK. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 26 november 2020 

Projektansökan från partnerskapet Smart SOL i Norden 

Beslutet skickas till 

Glava Energy Center 

Bitr. kommundirektör 

Ekonomi 
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KLU § 191 Dnr KS 2020/985-805 

Finnskogen Natur och kulturpark - Ansökan om bidrag 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att på nuvarande tidpunkt säga nej till 

medfinansiering med 25 000 kronor för projektet ”Hytteglede på 

Finnskogen” i avvaktan på mer information om projektet. 

Sammanfattning 

Finnskogleden är en populär vandringsled som går från Morokulien i söder 

till Trysil i norr. 7-8 km av leden går genom Arvika kommun och kommunen 

lägger ca 13 000 kr årlig i skötsel och försäkringar. Infrastrukturen kring 

leden är inte tillräckligt bra för dagens vandrare och behovet av 

övernattningsmöjligheter är stort.  

 

Finnskogen Natur och Kulturpark som tagit över driften av leden har bjudit 

in kommunerna Eidskog, Kongsvinger, Grue, Åsnes, Våler, Elverum, Trysil, 

Eda, Torsby och Arvika till projektet ”Hytteglede på Finnskogen” som skall 

se över möjligheterna till bättre boendeutbud längs Finnskogleden.  

 

Finnskogen Natur & Kulturpark ansöker om 25 000 kr från Arvika kommun. 

Idén är att erbjuda en basmodell av et vindskydd för temporär övernattning 

och tilläggsmoduler som kan sättas samman till större boendeenheter. Det 

kan exempelvis vara bastumodul, köksmodul eller toalettmodul. Idéerna 

kring övernattningsmöjligheter på Finnskogen skulle presenteras vid en 

konferens den 5 november, men som blev inställd på grund av 

Coronarestriktioner. 

Beslutsunderlag 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 9 november 2020 

Bedömning 

En utveckling av boendemöjligheter längs Finnskogleden skulle vara en stor 

tillgång för området och öka möjligheterna för fler vandrare längs leden. 

Men då det inte funnits någon dialog eller förankring med de deltagande 

kommunerna innan och den planerade konferensen inte blev av har vi inte 

kunnat bilda oss en uppfattning om projektet. 

Beslutet skickas till 

Finnskogen Natur & Kulturpark 

Bitr. kommundirektör 

Turistchef 
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KLU § 192 Dnr KS 2020/313-805 

Jössefors IK ansökan om bidrag till pumptrackbana 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beviljar bidrag till del av kostnad för byggnation 

av pumptrackbana med 600 000 kronor under förutsättning att övriga 

finansiärer bidrar med utlovade bidrag. Finansieras via vht 010, gemensam 

verksamhet med 500 000 kronor samt från särskilt bidrag vht 3055 med 

100 000 kronor. Totalt 600 000 kronor. Beviljat bidrag utbetalas efter 

skriftlig kostnadsredovisning. 

Sammanfattning 

Jössefors IK är en förening som de senaste åren förnyat och byggt om vid sin 

anläggning Forshälla i Jössefors. En spontanidrottsarena invigdes år 2019. 

Under hösten 2020 ska en hinderbana och enklare utegym kring 

motionsspåret byggas. Samt med stöd från Leader kommer arbetet med 

elljusspår om 3,3 km att påbörjas. Nu vill man vill jobba vidare på Jössefors 

aktivitetscenter genom att bygga Värmlands första pumptrack i asfalt. 

Pumptrack är en perfekt bana där man kan öva sin balans och lära sig nya 

färdigheter. Banan är lämplig för alla åldrar och färdighetsnivåer. Cyklar av 

alla storlekar, skateboards, inlines, rullstol och kick-bikes kan användas. Ett 

område med en total area på 1728 m 2, gör den godkänd även för större 

tävlingsarrangemang. Pumptracken kommer placeras bredvid nuvarande 

läktare vid Forshälla, bli belyst och tillgänglighetsanpassad. 

 

Enligt offert uppgår kostnaden för att bygga en pumptrackbana i asfalt till 

totalt 4 630 625 kronor. Inkl. full konstruktion, markarbete, 

tillgänglighetsanpassning. 

 

Största delen av finansieringen står Allmänna Arvsfonden för, ett beviljande 

med 2 500 000 kronor. 

Riksidrottsförbundet har beviljat 400 000 kronor. 

Från Tore A Jonasson stiftelse, 100 000 kronor. 

 

Samt att föreningen jobbar för finansiering via sponsring samt med egna 

medel. Därutöver inkommer Jössefors IK med en ansökan till Arvika 

kommun om de resterande 1 miljon kronor för medfinansiering till byggande 

av pumptrack. 

Beslutsunderlag 

Jössefors IK:s bidragsansökan inkl. ritningar, budget, offert 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse 29 oktober 2020 
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KLU § 192 forts. 

Beslutet skickas till 

Jössefors IK 

Bitr. kommundirektör 

Kultur-och fritidschef 

Föreningskonsulent 
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KLU § 193 Dnr KS 2020/1092-805 

Ansökan Region Värmland UKM regionfestival 2021 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att under förutsättning att arrangemanget 

föregås av lokala UKM-festivaler, även i Arvika och att Regionfestivalen 

kan genomföras smittspridningssäkert enligt myndigheternas riktlinjer och 

restriktioner vad gäller Coronapandemin beviljas Region Värmland, 

avdelningen för kulturutveckling 50 000 kronor i kommunalt bidrag för att 

genomföra Regionfestivalen. Finansieras via verksamhet 31595, Kulturella 

utvecklingsprojekt. 

 

Arvika kommuns logotype ska vara väl synlig i marknadsföring av 

arrangemang med kommunalt stöd. 

 

Region Värmland redovisar till Kultur och Fritid efter genomfört 

arrangemang. 

Sammanfattning 

Region Värmland, avdelningen för kulturutveckling som är samordnande för 

Ung Kultur Möts, UKM Värmland, ansöker om 50 000 kronor i bidrag för 

att genomföra Regionalfestivalen i Arvika 14-16 maj 2021. 

 

UKM har funnits i Sverige sedan 1997. Tusentals ungdomar har deltagit 

under åren, på scen, i utställning, som funktionär eller arrangörer. UKM 

skapar mötesplatser i form av festivaler (lokala, regionala och en riksfestival) 

där unga (13-25 år) på olika sätt kan uttrycka sig kreativt och konstnärligt för 

publik. Fokus ligger på att genomförandet är deltagarstyrt där delaktighet, 

integration och samarbete är ledord. Regionfestivalen beskrivs som metod 

för samverkan över verksamhetsgränser och lyfter ungas kulturutövande i ett 

regionalt perspektiv. 

 

Lokala UKM-festivaler arrangeras i flera Värmländska kommuner. Syftet är 

att Arvikas lokala festival (arrangör är lokal förening) ska arrangeras tidigare 

under våren 2021, vilket arrangerande förening kommer söka kommunalt 

bidrag för. 2020 års lokala UKM-festival ansökte om och beviljades 50 000 

kronor i stöd. 

 

Regionfestivalen på Ritz syftar till att samla de unga som ”gått vidare” från 

lokalfestivalerna i Värmland. Region Värmland vill i samverkan med den 

unga arrangörsgruppen och med stöd av Arvika kommun arrangera 

Regionfestivalen på Ritz fredag-söndag 14-16 maj 2021. 
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Arrangemanget beräknas engagera ca 300 personer varav 250 unga 

deltagare. Med anledning av Coronapandemin följs restriktioner och 

riktlinjer från myndigheter. Arrangörerna har löpande kontakt med regional 

och lokal säkerhetssamordning. Presumtiva scenarier för genomförandet, 

med riskbedömning och konsekvensanalyser tas fram med fokus på kritiska 

delar som logi, kost, antal personer och lokaler. Olika alternativ till 

genomförande planeras. 

 

Regionfestivalen skall genomföras deltagarstyrt enbart för deltagande 

ungdomar. Publik och gäster har endast möjlighet att ta del av arrangemanget 

digitalt på distans. 

 

Totalkostnad för arrangemanget är beräknat till 350 000 kronor. Region 

Värmland bidrar med 300 000 kronor samt involverad personals arbetstid. 

Arrangörsgruppen med ungdomar som arbetar ideellt med festivalen, får 

ersättning för resa, kost och logi i samband med ledningsgruppsmöten. Den 

unga arrangörsgruppen planerar för fem ledningshelger, fre-sönd, i Ritz 

konferenslokaler. 

 

Arvika kommun förväntas utöver bidraget bidra med lokaler med teknisk 

personal samt marknadsföring i samband med arrangemanget. Lokaler som 

beräknas behövas är Ritz samt skollokaler för logi och kost. 

 

Beräknad summa för kostnad av hyra Ritz lokaler med personalresurser för 

arrangemanget är 45 200 kronor. 

Beslutsunderlag 

Region Värmland, avdelningen för kulturutvecklings bidragsansökan den 19 

november 2020 

Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 23 november 2020 

Bedömning 

UKM Regionfestival på Ritz är ett deltagarstyrt arrangemang för och av 

unga samt ett offentligt arrangemang som kommer allmänheten till del utan 

entréavgift på distans via digitala kanaler. Deltagande är kostnadsfritt. 

Föreställningar och utställning är kostnadsfria för publik. 

 

Arrangemanget planeras och genomförs under förutsättning att allt sker 

säkert med anledning av Coronapandemin. 

Beslutet skickas till 

Region Värmland, avdelningen för kulturutveckling 
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Bitr. kommundirektör 

Kultur- och fritidschef 

Kulturutvecklare 
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KLU § 194 Dnr KS 2019/885-100 

Skrivelse Arvodesgruppen - förlängning 

Utskottets beslut 

Kommunledningsutskottet beslutar att Arvodesgruppens skall presentera ett 

förslag senast den 31 oktober 2021. 

Sammanfattning 

Lars-Ove Jansson som är ordförande i arvodesgruppen har inkommit med en 

skrivelse där han önskar få en förlängning av arvodesgruppens uppdrag fram 

till 31 mars 2021. Arvodesgruppen har upprättat ett förslag som partierna 

arbetar med. 

Beslutsunderlag 

Skrivelse Lars-Ove Jansson 

Yrkande 

Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar på att arvodesgruppen skall presentera 

ett förslag senast 31 oktober 2021. 

Beslutet skickas till 

Arvodesgruppen 

 
 


